



Referat fra DL-mødet mandag den 11. marts 2024 – Kl. 19:00

1. Velkommen

Ingen afbud, alle er fremmødt.

2. Valg af referent

Iben melder sig.

3. Status på økonomi og Budget

Regnskab: Brian har været igennem regnskabet, ingen fejl fundet. Ole kontakter revisor for gennemgang. Overskud ca. 2300 kr.

Budget: Vi afventer svar fra de fonde, der er søgt til sommerlejren. Vi er enige om, at afvente med at udsende budgettet til én uge før divisionsrådsmøde, for forhåbentlig at have afklaring herpå og dermed kunne fremlægge det mest muligt opdaterede/retvisende budget for 2024.

Kontingentstigning: Enighed om, at vi stiller forslag på divisionsrådsmødet om en stigning i medlemskontingentet med 10 kr. fra 2026. Vi har tidligere lovet at melde dette ud i god tid, af hensyn til gruppernes budgetlægning.

4. Evaluering af afholdte arrangementer:

- a) Førstehjælpskursus d. 3/2
- b) Høvdingebold d. 6/2
- c) Pingobold d. 7/2
- d) Ragnarok d. 1 - 3/3

ad a) Godt kursus. 9 deltagere. Der var 2 tilmeldte, som ikke mødte op og ikke meldte afbud. Det var på forhånd meldt ud, at deltagerbetaling ville blive opkrævet uanset, så det fastholder vi.

ad b) Kun 2 grupper deltog, ca. 50 spejdere. Det skal afklares med grenlederne, om der fortsat er opbakning til at afholde arrangementet.

ad c) 12 patruljer/ 71 spejdere. Godt arrangement.

ad d) 47 spejdere fra 8 grupper + 2 gæstepatruljer. Det gik rigtig godt, også mange seniorer der deltog som hjælpere.



5. Kommende arrangementer:

- a) 2. Planlægningsmøde for divisionsturnering
- b) Divisionsturnering d.6/4
- c) Infomøde vedr. DivSom24 d. 9/4
- d) Seniordag d. 20/4
- e) Bestyrelseskursus d. 25/4

ad a/b) Nogle grupper har meldt fra pga. andre arrangementer. Junior oplever, at der er flere der har interesse for overnatning, selvom det er frivilligt.

ad c) Der har været et godt møde med lejrledelsen fra Gurreddam. Affaldssortering (som der ikke har været styr på) er faldet på plads. Dasenerne ønsker en fælles aktivitet for seniorer, dette skal koordineres med Malene og der skal informeres på mødet d. 9/4 om dette.

Paw påpeger, at det ikke er muligt at skaffe mandskab nok til klatreaktivitet på Kullen, hvis det skal køre hele ugen. Kræver 8 mand pr. dag. Skal afklares inden aktivitetskataloget sendes ud, og inden der træffes aftaler med busselskab.

ad d) Der planlægges et Københavnerløb. Udgifter vil primært være til 24-timers togbilletter.

ad e) Invitation er klar. Et tema er bl.a. kommunernes tilskudsregler.

6. Status efter grupperådsmøde – hvordan er det gået?

Ole har modtaget referater og indberetninger fra flere grupper.

7. Divisionens generalforsamlingen d. 24/5

- a) Indkaldelse og program
- b) Beretninger
- c) Præsentation under mødet
- d) Økonomi
- e) Kandidater/genopstilling:
 - Iben og Ole genopstiller
 - Ida og Paw modtager genvalg for en ny 2. årig periode for at opnå forskydning i grenene
 - Mangler stadig kasserer og tovholder for juniorgrenen

ad a) Der er styr på alle aftaler. Iben er referent. Ole sørger for at udsende indkaldelse, regnskab og budget.



ad b) Tovholderne skal sende beretninger til Ole senest 1/4, men gerne før. Send også gerne billeder fra årets arrangementer.

ad c) Alice spørger Poul-Erik fra Friluftsrådet, om han kommer.

ad d) Budget kan påvirkes meget af, om vi får fondstilsbud til sommerlejren, så der kan være en vis usikkerhed omkring dette. Forhåbentlig er vi mere afklaret inden mødet.

ad e) Der er flere følere ude til juniorgrenen, men endnu ingen har meldt sig. Paw følger op. Mht. kassererposten har der været kontakt til flere, men ingen har ønsket at påtage sig opgaven.

8. Status på storkanoer, herunder:

- Har fået en forespørgelse fra foreningen SIND om leje – vil vi det?
- Ønsker vi at deltage 2 x Maritim Dag (juni og august) med vores storkanoer?

Flydeprøve ultimo maj er fint bemanded.

SIND: Vores forsikring dækker ikke, hvis kanoerne anvendes "erhvervsmæssigt fx ved udlejning". Anders søger at få afklaret, hvad det betyder. Hvis muligt (dvs. hvis forsikringen dækker), vil vi gerne udleje til spejdergrupper uden for divisionen, men også gerne andre frivillige foreninger som fx SIND. Det er under alle omstændigheder et krav, at de skal have taget vores sikkerhedskursus.

Maritim dag: Sidste gang var der ikke så mange mennesker. Vi springer over i juni, men kan evt. se hvor stort et arrangement det bliver og vurdere, om vi skal være med d. 31/8.

9. Status på Maritimcenter i Frederikssund

Der er møde d. 12/3, Alice deltager.

10. DL netværk i DDS og DL-døgn d. 14 – 16/6, Hylkedam, Fyn

Vi arrangerer fælles transport. Afbud fra Ida pga. eksamen.

11. Nyt fra grupperne

Der forventes at blive startet nye klaner efter sommerferien hos Ebbe Skjalmssøn og Erik Harefod.

12. Næste møde d. 22/4

Afbud fra Paw.

13. Eventuelt

Intet.